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PREGUNTAS 

 
1. ¿Que fixeron Vostedes párá reclámár o Ministerio de Fomento á solucio n urxente dos gráves 

problemás, cándo chove, de enormes bolsás de áugá ácumuládos no viáducto sobre o rio Umiá dá 

circunválácio n de Cáldás de Reis? ¿Quen vái á ásumir ás responsábilidádes se álgu n dí á ocorre unhá 

desgráciá sen fácer Vostedes nádá párá evitálo?. 

 

2. ¿Co mo e  posible que ná fáse I de sáneámento de Párádelá se esixá á moitás vivendás que 

merquen un bombeo párá poder volcár á su ás áugás fecáis á rede pu blicá de sáneámento que se está  

instálándo dentro dá fáse I? ¿Váiselle cobrár álgunhá tásá de engánche ás viviendás? ¿Que  o vái á 

fácer? 

 

3. ¿Como e  posible que no cásco urbáno cándo choven cátro gotás se sigán ánegándo váriás 

ru ás? ¿Ten en previsto Vostedes fácer álgunhá obrá párá mellorár o áliviádo correcto dos colectores?. 

 
4. ¿Cándo se pensá fácer un bácheádo e revisio n dos viários do rurál? 

 
5. ¿Vái á comezárse un novo curso escolár con luz de obrá e sen áscensor ná nová Escolá de 

Mu sicá? ¿Co mo e  posible que xá pásárá máis dun áno dende á ináugurácio n do edificio e áí ndá se 

presentou o 2/9/2021 o boletí n de instálácio n e o resto dá documentácio n precisá párá o suministro? 

 
6. ¿Que  pensá fácer cá cásá de mádeirá dá cárbálleirá, que áctuálmente non se utilizá párá nádá 

e  átopáse nun estádo ábsolutámente lámentáble? 

 
7. ¿Cándo pensá ter en condicio ns o párque pu blico dás ru ás Pásionistás e A Pená, e o seu 

entorno? Atopáse nun estádo lámentáble, báncos de mádeirá rotos, cheo de lixo, cun vehí culo 

ábándonádo á álturá do párque infántil, pendente de solucionár os gráves problemás de de ficit de 

álumeádo, en especiál o párcelá que hábilitáron vostedes como ápárcoidoro, e párá colmo á ru á dá 

Pená está  cheá de  báches no seu firme, álgu n deles de dimensio n considerábles. 

 
8.   ¿Que  vái fácer cás composteirás pu blicá, áto pánse nun estádo de conservácio n e uso 

ábsolutámente lámentábles? 

 
9. ¿Que  se requirá á empresá propietáriá dá párcelá dá ántigá subestácio n de Fenosá ná ru á 

Pádres Pásionistás á limpezá urxente dá su á propiedáde, á suá málezá inváde á beirárru ás e ás fincás 

pro ximás?  

 
10. ¿Está n Vostedes utilizándo o tráctor desbrozádorá que Xuntá de Gáliciá puxo á su á 

disposicio n párá á limpezá dá málezá dás cunetás dos viários do rurál (nos temos noticiás de que non 

o utilizáron nin un so  dí á e levá máis de cátro meses á su á disposicio n)?  ¿Cándo pensán limpár á 

málezá de todás ás cunetás no inverno? 

 
11. Estes dí ás estáse cámbiándo unhá párte dá tubáriá de ábástecemento nun trámo dá 
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ru á Jose  Sálgádo, posto que áí ndá erá de fibrocemento e rompí á todos os dí ás ¿Por que  non se 

repáráron de páso nese trámo os bordillos que delimitán á beirárru á e que está n destrozádos? 

 
12. ¿Cándo pensá Vostede esixirlle os seus “ámigos” do Ministerio de Fomento en Mádrid 

o encendido do álumeádo dá rotondá dá N640 en Godos á álturá de Sán Simo n?, Levá totálmente á 

escurás vários meses, co gráve perigo que eso supo n. 

 
13. ¿Considerá que cumpre á normátivá, que ten unhá dimensio n rázoáble e  que e  

utilizáble o ápárcádoiro de áutocárávánás que Vostedes ináuguráron recentemente? A opinio n dos 

usuários non e  precisámente boá e ádemáis non está  sinálizádá párá que os usuários sáibán dá su á 

existenciá. 

 

 

ROGOS 
 

1. Se fágá un control de prágás correcto do cásco urbáno, posto que estes dí ás estánse á vivir 

episodios reiterádos de rátás que entrán en inmobles. 

 

2. Se procedá de formá urxente o árránxo dá estrádá que vái dende Clávo átá á Grelá, o firme 

está  ábsolutámente destrozádo, e o viário que en moitos puntos está  máis álto que ás fincás estáse 

desmoronándo, de máneirá que cálquerá dí á álgu n vehí culo vái á cáer nás fincás.  

 
3. Se lle remitá á Direccio n Xerál del Cátástro do Ministerio de Háciendá o novo PXOM, párá que 

ádápten á cuálificácio n dás párcelás á nová situácio n, posto que existen vecin os que está n págándo 

como so urbáno un terreo que xá non e  edificáble. 

 
4. Se repáre o ápárcádoiro de bicicletás existente ná ru á Porto do Rio á álturá dá ántigá párádá 

de táxis. 

 

5. Que se incentive con áxudás á ádecentámento dálgu ns báixos comerciáis e inmobles do noso 

termo municipál, en especiál áqueles que está n no Cámin o Portugue s e ná zoná vellá do cásco urbá n. 

 
6. Que se coloquen cárteis cos horários lás lin ás reguláres de áutobuses nás su ás párádás. 

 
7. No trámo dá ru á Joáquí n Potel Lesquereux pávimentádo en pedrá dende á burgá átá o 

lávádoiro se sinálice o bordillo que sepárá á zoná dos peo ns dá zoná de rodádo de vehí culos, posto 

que o ser un bordillo tán báixo e non sinálizádo estánse á ver episodios de vehí culos que inváden á 

zoná de páso dos peo ns. 

 
8.  Estánse á ver ámbulánciás que ten en que sáiár cos pácientes do Centro de Sáu de márchá 

átrá s á cálzádá por resultár imposible dár á voltá dentro do páseo Romá n Lo pez, por estár cheo de 

vehí culos ápárcádos. 

 
9. Se tomen ás medidás oportunás párá que ás bicicletás non circulen polo denominádo “páseo 

do colesterol” dende o edificio Comárcál átá á terrázá dá cáfeterí á Termás, posto que se trátá de un 
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páseo peonil e moi frecuentádo por nenos e persoás máiores, serí á recomendáble buscár álternátivás 

párá o ácceso dás bicicletás o páseo do rio Umiá. 

 

10. Que se requirá á empresá propietáriá dá párcelá dá ántigá subestácio n de Fenosá ná ru á 

Pádres Pásionistás á limpezá urxente dá su á propiedáde, á suá málezá inváde á beirárru ás e ás fincás 

pro ximás. 

 
 

11. Se limpen ás cunetás do viário que vái dende á Cánle átá Follente. 

 

12. Neste cáso non e  un rogo e  uná ESIXENCIA, Esiximos que se fágán lábores diáriás de limpezá e 

desinfeccio n do lávádoiro dá áugá quente; e  moi frecuentádo polo peregrinos párá poder bán árse, e 

está  cheo de lixo e de pulgás. 

 
13. Que se retiren de formá inmediátá os ferros existente no xárdí n o cáro n dálgunhá á rbore. 

 

 

PLENOS ANTERIORES SEN RESOLVER.- Como vemos que non átenden os rogos dos grupos dá 

oposicio n e trás presentálos nos plenos e ásumir Vostede o compromiso de átendelos nuncá fái nádá, 

imos á ir árrástrándo e repetindo continuámente nos plenos seguintes os rogos que vexámos que non 

son átendidos. Son estás: 
 

PREGUNTAS 

 
1. O 19/8/2019 presentámos escrito de peticio n á Alcáldí á de árránxo dá fonte de Moár no lugár 

de Follente ná párroquiá de Bemil ¿Cándo pensán Vostedes átender á demándá dos vecin os do lugár e 

proceder os árránxos solicitádos párá está fonte? 

 
2. ¿Ten dotádá á pártidá orzámentáriá párá ásumir os costes dás expropiácio ns precisás en 

Cárrácedo párá poder fácer á rotondá no ácceso á AP9 ná estrádá provinciál de Cáldás-Cátoirá?, e 

reiterámos: ¿Cándo pensán Vostedes remátár os trá mites ádministrátivos e de ádquisicio n dos 

terreos párá executár ás rotondás de Bemil e á de Cárrácedo no nodo dá AP9 prometidás e 

presentádás no seu dí á? 

3. Gustárí ános sáber cál e  á su á posicio n logo de que se áprobou á ordenánzá municipál do 

servicio dos táxis e se publicou no BOPP en relácio n cá vixilánciá do seu cumprimento. 

 
4. Vendo os exempláres de cárbállos dá Feirá que está n á morrer, cásuálmente ná párte superior 

do párque, xusto o cáro n dás escáleirás que dán á ru á Jose  Sálgádo ¿Considerá Vostede que á 

áctuácio n ágresivá que levou á cábo nesá zoná no foi temeráriá e está  á provocár estás mortes, posto 

que erán dos exempláres máis novos do párque? ¿Segue considerándo Vostede que á cárbálleirá, 

vendo esto, está  no seu mellor momento?  

 
5. ¿Considerá Vostede ventáxoso párá o Pobo o convenio con Ministerio do Interior en relácio n 

cá cesio n de 414 metros cádrádos dá Gárdá Civil á cámbio de 2.053 metros cádrádos de párcelá 

municipál en todá á su á fáchádá o Cámin o Portugue s e perdendo á mellor zoná dá párcelá párá o 
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Centro de Sáu de, e áí ndá por ribá ásume construcio n de novo ácceso o Cuártel, construcio n de novo 

váládo, e novás márquesin ás e dotácio n dun circuí to pechádo de vixilánciá do Cuártel? ¿Ten Vostede 

competenciás párá fácelo? ¿Está  remátádo o estudio de detálle? E por u ltimo ¿Onde está  o convenio 

ásinádo cá subdelegádá do Goberno? (Nos deixámos constánciás de que eso si, ápoiámos á mellorá 

integrál de ese entorno?. 

 
6. ¿Cándo pensá este equipo de goberno ter o cámpo municipál dás corticeirás en estádo de ser 

utilizádo, e dicir, tápár á tráseirá dá grádá párá que no chová sobre á xente que está nelá, ter unhá 

iluminácio n ádecuádá e de báixo consumo que permitá prácticár o futbol de noite, ou remátár de 

ácondicionár áccesos ádecuádos e remátár e pon er en uso á cántiná? 

 
7. O 19/8/2019 presentámos escrito de peticio n á Alcáldí á de árránxo dá fonte de Moár no lugár 

de Follente ná párroquiá de Bemil ¿Cándo pensán Vostedes átender á demándá dos vecin os do lugár e 
proceder os árránxos solicitádos párá está fonte? 

 
8. O seu equipo de goberno o áno pásádo por xullo contrátou por 15.444,63 euros un estudio 

ánuál, con ánálí ticás trimestráis dá áugá dá tráí dá municipál párá ver á presenciá de toxiná, e resultá 

que no expediente so  existe, un áno despois, unhá u nicá ánálí ticá. Trátáse dun temá párá nos de vitál 

importánciá, ¿Onde está n ás outrás tres ánálí ticás que fáltán?. 

 

9. ¿Como e  posible que este Des-goberno municipál ten á colgádo ná web do Concello o PXOM de 

decembro de 2016 sen os cámbios de outubro de 2018, que foi o finálmente áprobádo, provocándo 

unhá inseguridáde á todos os vecin os e profesionáis áfectádos? 

 
10. Voltámos á preguntárlle, tendo en contá o trábállo reálizádo párá o seu pártido e goberno 

municipál, ¿Quen págá o sálário polos trábállos reálizádos polo? ¿Con que cártos se págán os 

reportáxes do NODO dos 25+1 ános (mirá que levá vostede de Alcálde máis ános dos que nos 

pensábámos) en loá e álábánzá de Vostede Deus todopoderoso e plenipotenciário?  

 
11. ¿Que  válorácio n nos pode fácer Vostede destá nová sentenciá, e xá ván moitás, do Xulgádo do 

Contencioso Administrátivo Nº1 de Pontevedrá que condená o Concello á págárlle á unhá empresá do 

noso municipio 25.625,00 euros máis intereses? 

 
12. ¿Como e  posible que os colectores do lixo de este Concello se átopen todos votádo por forá?. E  

especiálmente penosá á situácio n dos do Páseo Romá n Lo pez, pero táme n se átopán nun estádo 

lámentáble moitos outros. 

 

13. ¿Pode Vostede explicárnos que pásou co ácceso dás ámbulánciás e persoás de mobilidáde 

reducidá o Centro de Sáu de? Primeiro obrás interminábles, logo mácetás, logo rectificán duránte á 

mán á n, etc. 

 

14. ¿Consensuou Vostede cos vecin os e pláceiros o proxecto de reformá dás ru ás dás beirás do 

Bermán á en Porto do Rí o? 

 
15. ¿Como e  posible que este Des-goberno municipál ten á colgádo ná web do Concello o PXOM de 
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decembro de 2016 sen os cámbios de outubro de 2018, que foi o finálmente áprobádo, provocándo 

unhá inseguridáde á todos os vecin os e profesionáis áfectádos? 

 
16. Voltámos á preguntárlle, tendo en contá o trábállo reálizádo párá o seu pártido e goberno 

municipál, ¿Quen págá o sálário polos trábállos reálizádos polo Sr.Bálbe ? ¿Con que cártos se págán os 

reportáxes do NODO dos 25+1 ános (mirá que levá vostede de Alcálde máis ános dos que nos 

pensábámos) en loá e álábánzá de Vostede Deus todopoderoso e plenipotenciário?  

 
17. ¿Que  válorácio n nos pode fácer Vostede destá nová sentenciá, e xá ván moitás, do Xulgádo do 

Contencioso Administrátivo Nº1 de Pontevedrá que condená o Concello á págárlle á unhá empresá do 

noso municipio 25.625,00 euros máis intereses? 

 
18. ¿Que proxectos ten de pro ximás áctuácio ns no cámpo municipál dás Corticeirás?  

 

 

 
ROGOS 

 
1. Que se pon á un espello no encontro dá pistá que ven dende o Cámpo do Lobo e Párádelá cá 

estrádá que pásá por diánte dá igrexá de Sán Xusto e dá reitorál. 

 

2. Que se leve á cábo unhá limpezá xerál dá vexetácio n dos viários no rurál, en este cáso 

recibimos queixás xenerálizádás dos vecin os de Outeiro e Follente en Bemil polo estádo dos seus 

viários. 

 

3. Que se repáre o firme dá estrádá que vái dende Reirí s, ná párroquiá de Sán Andre s de Cesár, á 

Sán Clemente que se átopá nun estádo lámentáble, que se mován os contenedores que se átopán nesá 

estrádá e que se átopán nun lugár que permite que se convirtá nunhá escombreirá, e que se limpe á 

de lixo á ubicácio n áctuál de esos contenedores. (Este rogo xá llo trásládámos váriás veces e seguen 

sen fácer nádá). 

 
4. Voltámos á reiterár por ene simá vez, e ádemáis trátáse dun temá urxente, que se mován os 

contenedores do lixo que se átopá ná ru á Monxás o cáro n do portál do ácceso o colexio. 

 

5. Que se procedá á rehábilitácio n e limpezá dos párques infántí s, ágorá que está n ábertos párá 

o uso dos nenos, tánto os do cásco urbáno como os dás párroquiás, posto que se átopán, á máiorí á 

nun estádo lámentáble. 

 
6. Que se fágá un repáso en xerál do estádos dás pistás no rurál con bácheádos e re ásfáltádos, 

posto que existen moitos puntos que se átopán nun estádo lámentáble. 

 

7. Que se leve á cábo unhá limpezá xerál dá vexetácio n dos viários no rurál, en este cáso 

recibimos queixás xenerálizádás dos vecin os do lugár de Lávándeirá en Bemil polo estádo dos seus 

viários. 
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8. Volteámos á reiterár, e xá por áctivá e pásivá llo vimos dicindo, que se cámbien de lugár os 

colectores do lixo que está n ná entrádá do Colexio dás Monxás, cá crise dá Covid ese e  un punto moi 

perigoso, posto que os nenos e páis se ágolpán no ácceso o colexio por culpá de que eses colectores 

non deixán espázo suficiente. 

 
9. Que se revisen os lombos que se colocáron los lugáres de Asár e Cesárin os ná párroquiá de 

Sán Clemente párá ver si cumpren á normátivá correspondente, xá que nos trásládáron queixás 
vários vecin os.  

 
10. Que se revise o piso do párque infántil dá Plázuelá xá que está  dándo vários problemás. 
 
11. Que se procedá á rehábilitácio n e limpezá dos párques infántí s, ágorá que está n ábertos párá 

o uso dos nenos, tánto os do cásco urbáno como os dás párroquiás, posto que se átopán, á máiorí á 
nun estádo lámentáble. 

12. Agorá que ven unhá nová subvencio n dá Xuntá de Gáliciá párá á iluminácio n do cámpo 
municipál dás Corticeirás, esperámos que destá os rápáces e áficionádos poidán disfrutrár dunhá 
iluminácio n áxeitádá, e por elo non volte á perder á subvencio n. O márxen dás outrás enormes 
deficienciás do cámpo que ten árránxár por non consensuár ás obrás cos que usán ás instálácio ns. 

 
13. Que se fágá á rehábilitácio n integrál de este lávádoiro de 1961 de Sáiár que se átopá nun 

estádo ábsolutámente lámentáble, como se pode ápreciár nás fotos, e logo nos venden que ván á 
válorizár e recuperár os elementos emblemá ticos, e os temos neste estádo: 

 

 

 
14. Que se fágá unhá áctuácio n de envergádurá e urxente de control de prágás de cucáráchás e 

rátás porque cámpán por todo o cásco urbá n e por álgu ns lugáres do rurál como nuncá. 

 

15. Que se procedá urxentemente, e xá o pedimos moitás moitás veces, á repárácio n dás 

beirárru ás dá N550 dende o entorno dá cápelá de Sán Roque átá o ántigo tánátorio. 

 

16. Se prográme o ásfáltádo dá ru á dás Cárbállás, porque o firme átopáse nun estádo lámentáble. 
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17. Voltámoslle á lembrár á necesidáde dá retirádá dás ru ás e viários dos turismos ábándonádos, 

neste cáso concreto queremos fálár do vehí culo estácionádo ná ru á Doctor Don Joáquí n Potel 

Lesquereux e o dá ru á Pádres Pásionistás. 
 

 


